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Ερώτηση 

 

Προς τους κ. Υπουργούς  

Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

Περιβάλλοντος & Ενέργειας 

 

Θέμα: «Αντίθετοι στην ιδιωτικοποίηση της άρδευσης 21 ΤΟΕΒ της Κρήτης» 

Στο κατατεθέν νομοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος μετά από διαβούλευση μόλις 
οκτώ (8) ημερών «Ρυθμίσεις για την αντιμετώπιση των πολυεπίπεδων επιπτώσεων της 
κλιματικής αλλαγής στους τομείς: α) της διαχείρισης υδάτων, β) της διαχείρισης και 
προστασίας των δασών, γ) της αστικής ανθεκτικότητας και πολιτικής, δ) της καταπολέμησης 
της αυθαίρετης δόμησης, ε) της ενεργειακής ασφάλειας» προβλέπεται η σύσταση νομικού 
προσώπου ιδιωτικού Δικαίου με τη μορφή ανώνυμης εταιρείας, µε την επωνυμία 
«Οργανισμός Διαχείρισης Υδάτων Θεσσαλίας Ανώνυμη Εταιρεία» (Ο.Δ.Υ.Θ. Α.Ε.), με σκοπό 
την εποπτεία και την υλοποίηση των Σχεδίων Διαχείρισης Λεκάνης Απορροής Ποταμού και 
Κινδύνου Πλημμύρας, του Στρατηγικού Σχεδίου Έργων Αντιπλημμυρικής Προστασίας, τον 
συντονισμό και τη συνεχή επίβλεψη της εφαρμογής των μέτρων προστασίας και διαχείρισης 
των υδάτων, καθώς και τη χορήγηση αδειών χρήσης ύδατος. 

Η σπουδή της ταχύτατης και χωρίς ουσιαστικής διαβούλευσης, κατάθεσης του νομοσχεδίου 
εξηγείται καθώς ο Πρωθυπουργός λίγες μόνο μέρες μετά τις καταστροφές από τη ΔΕΘ 
δήλωνε: «Με απόφασή μου συγκροτείται άμεσα οργανισμός διαχείρισης υδάτων 
Θεσσαλίας υπαγόμενος στα υπουργεία Υποδομών και Περιβάλλοντος. Σκοπός τους θα είναι 
ο κεντρικός σχεδιασμός σημαντικών αντιπλημμυρικών έργων καθώς και μόνιμες λύσεις στον 
τομέα της άρδευσης», ενώ ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων (ΥΠΑΑΤ) δήλωνε 
(11.4.2024), πριν ακόμη αποκατασταθούν οι βλάβες στα αρδευτικά δίκτυα ώστε να 
μπορέσουν να καλλιεργήσουν οι αγρότες της Θεσσαλίας, ότι  «μέσα στον επόμενο ενάμιση 
χρόνο ο φορέας διαχείρισης υδάτων στη Θεσσαλία θα βρίσκεται σε πλήρη λειτουργία» 

Σε σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε στην Κρήτη τον Ιανουάριο ο ΥΠΑΑΤ ανέφερε ότι, μετά 
την επικείμενη δημιουργία Ενιαίου Φορέα Διαχείρισης Υδάτων στη Θεσσαλία, θα 
δημιουργηθεί ένας αντίστοιχος και στην Κρήτη, η οποία αντιμετωπίζει ταυτόχρονα 
φαινόμενα έντονων βροχοπτώσεων και ερημοποίησης, προσθέτοντας «Έχουμε ζητήσει από 
την ολλανδική εταιρεία HVA να προχωρήσει στην εκπόνηση ενός master plan για τη 
διαχείριση των υδάτων»  
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Εν όψει αυτής της εξέλιξης με επιστολή που έστειλαν στον Πρωθυπουργό, αλλά και στους 

υπουργούς Περιβάλλοντος και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων οι Πρόεδροι 21 ΤΟΕΒ από 

Χανιά και Ηράκλειο επισημαίνουν πως ο νέος φορέας, η Ανώνυμη Εταιρεία,  που θα 

αναλάβει την άρδευση θα έχει κερδοσκοπικό χαρακτήρα πράγμα αντίθετο με τον μη 

κερδοσκοπικό χαρακτήρα των ΤΟΕΒ και τονίζουν χαρακτηριστικά «Θα αντισταθούμε στη 

διάλυση και την παράδοση του αρδευτικού έργου και των υποδομών μας (αντλιοστάσια, 

γεωτρήσεις, δίκτυα) αξίας εκατομμυρίων». 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτώνται οι Υπουργοί: 

1. Μέσω ποιας διαδικασίας ανατέθηκε η μελέτη για το υδατικό ζήτημα της Κρήτης στη 

συγκεκριμένη εταιρεία; 

2. Ποιο το ύψος αμοιβής της συγκεκριμένης εταιρείας για τη σύνταξη της μελέτης 

αυτής; 

3. Έχουν υπογραφεί συμβάσεις ή προτίθεται η Κυβέρνηση να προχωρήσει σε 

υπογραφή με την συγκεκριμένη εταιρεία για παρόμοιες μελέτες και για άλλες 

περιοχές της χώρας; 

4. Ποια η θέση της Κυβέρνησης για τις εύλογες αντιρρήσεις των Διοικήσεων των 21 

ΤΟΕΒ Ηρακλείου και Χανίων στη διαφαινόμενη δημιουργία νέου Φορέα Διαχείρισης 

Υδάτων ως Ανώνυμη Εταιρεία; 

5. Είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης η αλλαγή της τιμολογιακής πολιτικής για το 

νερό όπως ίσως προοιωνίζουν οι δηλώσεις του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Τροφίμων ότι «το νερό είναι δημόσιο αγαθό ωστόσο αυτό δεν σημαίνει "δεν 

πληρώνω" αλλά ούτε σπατάλη» και του Διευθύνοντα Συμβούλου της ΕΥΔΑΠ ότι   «η 

Ελλάδα έχει το δεύτερο φθηνότερο νερό στον κόσμο» στο Delphi Economic Forum 

2024; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Πέρκα Πέτη (Θεοπίστη) 




